

2022 LDC 主題：蛻變與突破 (Transformation and Breakthrough)

于宏潔 09/04/2022

第二堂：積極的自我突破

一. 承認自己的無能和有限，真心轉向神的全能與救恩

我也知道，在我裏頭，就是我肉體之中，沒有良善。因為，立志為善由得我，只是行出來由不得我。(羅 7:18)

9 祂對我說：「我的恩典夠你用的，因為我的能力是在人的軟弱上顯得完全。」所以，我更喜歡誇自己的軟弱，好叫基督的能力覆庇我。10 我為基督的緣故，就以軟弱、凌辱、急難、逼迫、困苦為可喜樂的；因我甚麼時候軟弱，甚麼時候就剛強了。(林後 12:9-10)

二. 相信神樂意幫助我們不住地突破困境與瓶頸

7 我們有這寶貝放在瓦器裏，要顯明這莫大的能力是出於神，不是出於我們。8 我們四面受敵，卻不被困住；心裏作難，卻不至失望；9 遭逼迫，卻不被丟棄；打倒了，卻不至死亡。10 身上常帶著耶穌的死，使耶穌的生也顯明在我們身上。11 因為我們這活著的人是常為耶穌被交於死地，使耶穌的生在我們這必死的身上顯明出來。12 這樣看來，死是在我們身上發動，生卻在你們身上發動。(哥林多後書 4:7-12)

我靠著那加給我力量的，凡事都能做。(腓 4:13)

三. 謙卑且積極地接受基督的替代，順服聖靈的運行

7:24 我真是苦啊！誰能救我脫離這取死的身體呢？25 感謝神，靠著我們的主耶穌基督就能脫離了...8:1 如今，那些在基督耶穌裏的就不定罪了。2 因為賜生命聖靈的律，在基督耶穌裏釋放了我，使我脫離罪和死的律了。...4 使律法的義成就在我們這不隨從肉體、只隨從聖靈的人身上。5 因為...隨從聖靈的人體貼聖靈的事。6 ...體貼聖靈的，乃是生命、平安。(羅 7:24-8:6)

20 神能照著運行在我們心裏的大力充充足足地成就一切，超過我們所求所想的。21 但願祂在教會中，並在基督耶穌裏，得著榮耀，直到世世代代，永永遠遠。阿們！(弗 3:20-21)

Message 2: Active Self Breakthrough

1. Acknowledge our own powerlessness and limitations and in sincerity turn to God's might and salvation

- ¹⁸ For I know that in me (that is, in my flesh) nothing good dwells; for to will is present with me, but *how* to perform what is good I do not find. (Rom 7:18)
- ⁹ And He said to me, “My grace is sufficient for you, for My strength is made perfect in weakness.” Therefore, most gladly I will rather boast in my infirmities, that the power of Christ may rest upon me. ¹⁰ Therefore I take pleasure in infirmities, in reproaches, in needs, in persecutions, in distresses, for Christ’s sake. For when I am weak, then I am strong. (2 Cor 12:9-10)

2. Believe God is more than willing to help us continually breakthrough in difficulties and bottlenecks

- ⁷ But we have this treasure in earthen vessels, that the excellence of the power may be of God and not of us. ⁸ *We are* hard-pressed on every side, yet not crushed; *we are* perplexed, but not in despair; ⁹ persecuted, but not forsaken; struck down, but not destroyed— ¹⁰ always carrying about in the body the dying of the Lord Jesus, that the life of Jesus also may be manifested in our body. ¹¹ For we who live are always delivered to death for Jesus’ sake, that the life of Jesus also may be manifested in our mortal flesh. ¹² So then death is working in us, but life in you. (2 Cor 4:7-12)
- ¹³ I can do all things through Christ who strengthens me. (Phil 4:13)

3. Humbly and actively accept the substitution of Christ and submit to the moving of the Holy Spirit

- ²⁴ O wretched man that I am! Who will deliver me from this body of death? ²⁵ I thank God—through Jesus Christ our Lord! ... ^{8:1} *There is* therefore now no condemnation to those who are in Christ Jesus, who do not walk according to the flesh, but according to the Spirit. ² For the law of the Spirit of life in Christ Jesus has made me free from the law of sin and death. ... ⁴ that the righteous requirement of the law might be fulfilled in us who do not walk according to the flesh but according to the Spirit. ⁵ For ... those *who live* according to the Spirit, [set their minds on] the things of the Spirit. ⁶ For ... to be spiritually minded *is* life and peace. (Romans 7:24-8:6)
- ²⁰ Now to Him who is able to do exceedingly abundantly above all that we ask or think, according to the power that works in us, ²¹ to Him *be* glory in the church by Christ Jesus to all generations, forever and ever. Amen. (Eph 3:20-21)